
Szanowny Panie Ministrze  
Zwracam sie do Pana z uprzejma prosba o natychmiastowa interwencje w podleglym Panu 
Departamencie Edukacji Morskiej i MEN w celu przywrocenia szkolen w osrodkach treningowych dla 
zalog morskich i srodladowych wynikajacych z konwencji STCW 1978 wraz z pozniejszymi zmianami. 
W zwiazku z zagrozeniem COVID -19 w dniu 12 marca 2020 roku nastapilo zawieszenie dzialalnosci 
Osrodkow wykonujacych szkolenia dla marynarzy co bylo decyzja wynikajaca z zalecen Ministerstwa 
Zdrowia i WHO w celu zapobiezenia ryzyka dla osob uczestniczacych w szkoleniach . 
W maju br, wychodzac naprzeciw zlagodzeniom dotyczacym COVID-19 Ministerstwo wydalo dla 
Osrodkow Szkoleniowych  zezwolenie na prowadzenie zajec teoretycznych on line i przeprowadzania 
zajec praktycznych .Ta przejsciowa forma szkolen nie sprawdzila sie w praktyce i jak wynika z 
informacji z uzyskanych z Osrodkow Szkoleniowych do chwili obecnej szkolenia i odnowienia kursow 
dla zalog plywajacych praktycznie sie nie odbywaja. 
Na dzien dzisiejszy tj 07 czerwca mamy do czynienia z kuriozalna sytuacja ze zostaly znacznie 
zlagodzone w szerokim zakresie restrykcje zwiazane z koronawirusem i w praktyce wydano 
zezwolenia na : 
-podrozowanie pociagami z wykorzystaniem 100% miejsc 
-otwarto gabinety kosmetyczne 
-otwarto zaklady fryzjerskie 
-zlikwidowano limity osob w galeriach handlowych 
-otwarto restauracje 
-wznowiono dzialalnosc w przedszkolach 
-umozliwiono konsultacje w szkolach 
-wznawia sie prace aqua parkow 
-basenow 
-gabinetow masazu i tatuazu 
-hoteli 
czy wreszcie zezwala sie na odbywanie zgromadzen i wesel na 150 osob gdzie goscie weselni nie maja 
wymogu uzycia maseczek 
A mimo to wciaz nie ma wlasciwej decyzji na ponowne uruchomienie koniecznych ,niezbednych 
szkolen i treningow dla zalog plywajacych. 
 Pragne zwrocic uwage Pana Ministra na fakt ze w skali kraju kilka tysiecy marynarzy i rybakow czeka 
na niezwloczne reaktywowanie szkolen niezbednych do kontynuowania a takze do podjecia pracy na 
jednostkach plywajacych. 
Wydana w marcu 2020 roku rezolucja IMO dotyczaca prolongaty i wydluzenia waznosci swiadectw i 
kursow do wrzesnia br. w zwiazku z COVID-19 w praktyce nie obejmuje osob ktore po okresie 
urlopow ,pobytu w domu powracaja do pracy a jedynie zalogi ktore aktualnie przebywaja,sa 
zamustrowane na pokladach jednostek,statkow w zegludze .Przeprowadzane kontrole przez 
Inspektorow Port State Control pokazuja w praktyce ze inspektorzy nie uznaja sytuacji ze 
marynarze,zalogi powracaja do pracy na morzu bez waznych szkolen. 
Z informacji uzyskanych w dniu 05 czerwca od Naczelnika Wydzialu w Dep Edukacji Morskiej Pana 
Bartosza Dziurli wynika ze to podlegle Panu Ministerstwo wydaje zgode na prowadzenie szkolen 
przez Osrodki szkoleniowo -treningowe wynikajaca z potrzeb konwencji STCW 78 aczkolwiek 
wytyczne dotyczace sposobu ,procesu dydaktycznego pochodzaz MEN. 
Z przykroscia stwierdzam ze wystepuje brak reakcji na obecna, znacznie  zlagodzona sytuacje z 
koronawirusem a takze brak koordynacji dzialan pomiedzy Ministerstwem Zeglugi a MEN wcelu 
lagodzenia obostrzen i reaktywowania dzialanosci Osrodkow Szkoleniowo Treningowych dla 
Marynarzy i Rybakow. 
 
Panie Ministrze  
Mam gleboka nadzieje ze Ministerstwo w trybie pilnym skontaktuje sie z wlasciwa jednostka w MEN I 
niezwlocznie przywroci dzialalnosc Osrodkow Szkoleniowych. 



Prosze zwrocic uwage na fakt ze w praktyce po wydaniu takiej decyzji na ktora bardzo oczekuje 
srodowisko marynarzy praktyczne wznowienie zajec moze nastapic dopiero od poniedzialku 15go 
czerwca poniewaz Osrodki szkoleniowe potrzebuja kilku dni na wznowienie szkolen a dodatkowo 
mamy dzien wolny od pracy tj 11 czerwca w zwiazku ze swietem Bozego Ciala. 
Jest rzecza zrozumiala ze wznowiene zajecia beda sie odbywac z zachowaniem niezbednych srodkow 
ostroznosci z zachowaniem odpowiednich dystansow, uzyciem maseczek jesli trzeba czy dezynfekcja 
sal . 
Wierze ze nasza Administracja Morska stanie na wysokosci zadania i odpowiednie decyzje w zakresie 
natychmiastowej reaktywacji kursow i szkolen zapadna niezwlocznie ,bez opoznien tj bez szkody dla 
kilku tysiecy polskich marynarzy i rybakow ktorzy musza odbyc szkolenia lub odnowienia kursow w 
celu kontynuowania pracy i utrzymania naszych rodzin. 
Rzeczpospolita Polska jako czlonek IMO,ratyfikujac konwencje IMO w tym STCW 78 ponosi 
odpowiedzialnosc za zorganizowanie ,prowadzenie i umozliwienie wymaganych kursow 
szkoleniowych i treningowych dla zalog plywajacych . 
W zwiazku z powyzszym oczekuje od Ministerstwa podjecia natychmiastowych dzialan zmierzajacych 
do skoordynowania wraz z MEN prac majacych na celu wznowienia kursow i szkolen ktore sa 
niezbedne dla marynarzy i rybakow do kontynuowania pracy na morzu. 
 
Szanowny Panie Ministrze bardzo licze na Panska szybka interwencje i pomoc w rozwiazaniu tego 
palacego problemu poniewaz nie widze zadnych merytorycznych przeslanek wstrzymujacych powrot 
do zajec szkoleniowych i odbyciu przez nas kursow ktore sa konieczne w celu kontynuowanie pracy. 
 
Zalaczam wyzazy szacunku 
Z powazaniem 


